
PROTOKÓŁ Nr VIII/2015

z obrad VIII  sesji  Rady Miejskiej  w Dzierzgoniu,  która odbyła się  w dniu 27 sierpnia 2015 r.
w sali narad Urzędu Miejskiego w Dzierzgoniu.

Ad punktu 1 porządku obrad 

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz o godz. 15:30 otworzył VIII sesję Rady Miej-
skiej w Dzierzgoniu i po powitaniu gości zaproszonych i radnych oświadczył, iż zgodnie z listą
obecności w sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15
osób stanowi quorum do podejmowania uchwał. 

W załączeniu lista obecności 
/załącznik nr 1/ 

Ponadto w sesji brali udział:

1. Elżbieta Domańska – Burmistrz Dzierzgonia
2. Piotr Klein – Z-ca Burmistrza 
3. Halina Redlin – Skarbnik Dzierzgonia
4. Alicja Podlewska – Inspektor ds. pozyskiwania środków pozabudżetowych
5. Joanna Kossakowska – Kierownik RTIRiOŚ
6. Jerzy Sulim – Z-ca Kierownika RTIRiOŚ
7. Wiesława Tonkowicz – Prezes Zarządu Spółdzielni Mieszkaniowej
8. Elżbieta Lipska – Z-ca Dyrektora DOK
9. Jolanta Szewczun – Przewodnicząca Rady Powiatu Sztumskiego
10. Marek Cieciora – Radny Rady Powiatu Sztumskiego
11. Urszula Marciniak – Wiceprezes ZGKiM
12. Barbara Koszewska – Dyrektor Tęczowego Przedszkola w Dzierzgoniu
13. Wojciech Demko
14. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli

W załączeniu listy obecności

/załącznik nr 2-3/

Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek obrad, który Rada przyjęła jedno-
myślnie:

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2) Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miejskiej w Dzierzgoniu z dnia 24 czerwca 2015 r.
3) Przedstawienie informacji z działalności Burmistrza Dzierzgonia w okresie między sesjami:

a) przedstawienie informacji 
b) dyskusja i przyjęcie informacji.
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4) Wnioski i zapytania.
5) Rozpatrzenie  informacji  Burmistrza  Dzierzgonia  o  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy

Dzierzgoń  za  I  półrocze  2015  roku  oraz  o  kształtowaniu  się  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej gminy Dzierzgoń.
a) przedstawienie informacji 
b) dyskusja i przyjęcie informacji.

6) Rozpatrzenie informacji o przebiegu wykonania planów finansowych za I półrocze 2015
roku Dzierzgońskiego Ośrodka Kultury i Biblioteki Publicznej w Dzierzgoniu.
a) przedstawienie informacji 
b) dyskusja i przyjęcie informacji.

7) Uchwalenie  zasad  i  trybu  przeprowadzenia  na  terenie  Gminy  Dzierzgoń  konsultacji
społecznych Budżetu Obywatelskiego Gminy Dzierzgoń.
a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

8) Zmiana budżetu Gminy na 2015 rok:
a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

9) Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dzierzgoń na lata 2015 – 2019.
a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

10) Uchwalenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wskazanego obszaru
położonego w obrębie geodezyjnym Jasna, gmina Dzierzgoń.
a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

11) Uchwalenie  miejscowego planu  zagospodarowania  przestrzennego dla  fragmentu  obrębu
Nowiec w gminie Dzierzgoń w zakresie terenów urbanistycznych 08.MN/U oraz 14.G.
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

12) Ustanowienie  ograniczonego  prawa  rzeczowego  -  służebności  przesyłu  na
nieruchomościach stanowiących własność Gminy Dzierzgoń
a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

13) Zmiana „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla
Gminy Dzierzgoń na lata 2014-2017”.   
a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.
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14) Wyrażenie  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  położonego  w  Bruku  wraz
z udziałem w gruncie i na udzielenie bonifikaty.
a) przedstawienie projektu uchwały 
b) stanowiska Komisji Stałych Rady Miejskiej,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

15) Zmiana statutu Młodzieżowej Rady Miejskiej Gminy Dzierzgoń:
a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

16) Zarządzenie wyborów do Młodzieżowej Rady Miejskiej Gminy Dzierzgoń:
a) przedstawienie projektu uchwały,
b) stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego,
c) dyskusja i podjęcie uchwały.

17) Odpowiedzi na wnioski i zapytania.
18) Wolne wnioski.
19) Komunikaty Przewodniczącego Rady.
20) Zamknięcie sesji.

Przewodniczący Rady poinformował, że z pierwotnego porządku obrad wycofano 2 projekty
uchwał  oraz,  że  dodano  2  nowe  projekty  na  wniosek  Młodzieżowej  Rady  Miejskiej  Gminy
Dzierzgoń.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  porządek  obrad  ze  zmianami
odnośnie  wycofania  projektów  a  także  o  dołączeniu  do  porządku  punktów  15  i  16.  Rada
zaproponowany porządek obrad przyjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

Ad punktu 2 porządku obrad 

Protokół z VII sesji  Rady Miejskiej  w Dzierzgoniu z  24 czerwca 2015 r.  Rada Miejska
w Dzierzgoniu przyjęła jednomyślnie.

Ad punktu 3 porządku obrad 

Przewodniczący Rady przed wypowiedzią Burmistrz Dzierzgonia przedstawił art. 18 ustawy
o samorządzie gminnym, który mówi o tym, co należy do kompetencji rady gminy. Przedstawił
również zasady przebiegu sesji zgodnie ze Statutem Gminy Dzierzgoń.

a) Burmistrz – Elżbieta Domańska przedstawiła ustną informację z działalności za okres między
sesjami, wymieniając:

Referat Techniczno Inwestycyjny prowadził następujące działania:

1. Spotkanie z przedstawicielami firmy ECO Malbork w sprawie możliwych sposobów moderniza-
cji i eksploatacji kotłowni w Bruku.
2. Prowadzenie konsultacji (negocjacji) z przedstawicielem Energa oraz wykonawcą budynków ko-
munalnych przy ul. Wojska Pl. dotyczących przebudowy przyłącza energetycznego.
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3. Prowadzenie rozmów oraz negocjowanie warunków umów dzierżawy gruntów pod budowę elek-
trowni wiatrowych z inwestorem firmą Invall.
4. Oficjalne otwarcie świetlicy wiejskiej w Jeziornie.
5. Podpisanie umowy z Bankiem Gospodarstwa Krajowego na dofinansowanie przeprowadzania
prac remontowych w budynku mieszkalnym wielorodzinnym (4 mieszkania) w Jeziornie koszty
całkowite przedsięwzięcia 307.154,45 zł, udział BGK: 122.861,78 zł; koszty Gminy: 184.292,67 zł
6. Koordynowanie prace związanych z przygotowaniem terenu przy Placu Kościuszki, niezbędne
do wykonania placu zabaw pn. „Podwórko Nivea”.
7. Odbiór drogi powiatowej w miejscowości Bągart.
8. Realizacja Funduszy Sołeckich w miejscowościach Bruk, Żuławka Sztumska
9. Wszczęto postępowanie w sprawie rozwiązania użytkowania wieczystego działek położonych
przy ul.  Westerplatte  w Dzierzgoniu oznaczonych jako działki  Nr 98,  99,  100 i  101 oddanych
w użytkowanie wieczyste na rzecz Spółdzielni Budowy Domów „Szkwał” w Gdańsku.
10. Przeprowadzono częściowe odbiory kolejnych etapów realizowanej budowy dwóch budynków
komunalnych przy ul. Wojska Polskiego w Dzierzgoniu (stan budowy – wylano posadzki, ułożono
pokrycia dachowego, rozpoczęto prac wykończeniowe wewnątrz lokali mieszkalnych)
11. Rozpoczęto prace budowlane związane z budową sieci wodociągowo- kanalizacyjnej – ul. Po-
godna, os. Krasickiego , miejscowość Nowiny, w ramach rozszerzenia operacji związanej ze budo-
wą Stacji Uzdatniania Wody w Dzierzgoniu współfinansowanej ze środków Urzędu Marszałkow-
skiego Województwa Pomorskiego;
15. Postępowania w zakresie zamówień publicznych:
1) Odbieranie i zagospodarowanie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości
zamieszkałych z terenu gminy Dzierzgoń – 2 kolejne przetargi unieważnione, zachodzi konieczność
przeprowadzenia  następnego  postępowania  przetargowego  (do  czasu  rozstrzygnięcia  nowego
przetargu,  do  31  października  br.  usługa  będzie  wykonywana przez  ZGKiM  sp.  z  o.o.
w Dzierzgoniu).
2) Przebudowa budynku mieszkalnego wielorodzinnego w miejscowości Jeziorno, gmina Dzierz-
goń –  przetarg  unieważniony,  zachodzi  konieczność  przeprowadzenia  następnego  postępowania
przetargowego.
13. Podpisano 3 akty notarialne w sprawie sprzedaży:
a) 1 lokalu mieszkalnego (Jeziorno)
b) 2 działek gruntowych na poprawę zagospodarowania
(Żuławka Sztumska i ul. Słoneczna w Dzierzgoniu).
14. Regulacje związane z zawarciem umów dzierżawnych na grunty stanowiące własność
gminy Dzierzgoń - szt. 53 (dotyczy: ogrodów warzywnych, pomieszczeń gospodarczych, gruntów
pod garaże) (w tym umowa najmu Gminnej Spółki Wodnej oraz umowy -2 z Przedsiębiorstwem
Wielobranżowym Żwir)
15. Uruchomiono działania weryfikujące realizację zobowiązań mieszkańców, dotyczących niewła-
ściwie prowadzonej  selektywnej zbiorki odpadów na terenie nieruchomości (głownie wspólnoty
mieszkaniowe)
16. W związku z zakończeniem żniw, uruchomiono działania zmierzające do przeprowadzenia
prac,  związanych  z  odmuleniem  części  rowów  melioracyjnych,  będących  własnością  Gminy
Dzierzgoń.
17. Wykazano do sprzedaży w drodze przetargu nieograniczonego działki oznaczone numerami Nr
720/14 i 720/15 położone przy ul. Słonecznej w Dzierzgoniu.
18.  Ogłoszono  przetarg  nieograniczony  na  sprzedaż  działek  oznaczonych  numerami  Nr  13/22
i 13/25 położonych w obrębie Nowiec (Judyty).
19.  Ogłoszono  przetarg  nieograniczony  na  sprzedaż  działek  oznaczonym  numerami  Nr  587/1
i 587/2 położonych w obrębie Bągart.
20.  Odbyło  się  spotkanie  Burmistrza  Dzierzgonia  z  dyrektorem  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich
w sprawie wnioskowanego przez gminę remontu drogi nr 527 do Pasłęka.
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21. Złożono wniosek o dofinansowanie do Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej w ramach Pro-
gramu  Wieloletniego  „Senior  Wigor”  na  utworzenie  Dziennego  Domu  dla  Seniorów
w Dzierzgoniu. Wniosek uzyskał dofinansowanie. Z uwagi na wysokie koszty bieżącej działalności
odstąpiono od realizacji ww. zamierzenia. Gmina podjęła intensywne działania w kierunku utwo-
rzenia Warsztatów Terapii Zajęciowej.

Referat Spraw Społecznych, Obywatelskich, Kultury i Zdrowia

1. Rozstrzygnięcie przetargu nieograniczonego na przewozy szkolne w roku szkolnym 2015/2016 –
jedna oferta – Samodzielne Przedsiębiorstwo Komunikacji Samochodowej Sp. z o.o. w Dzierzgoniu
za kwotę 210.208,12 zł brutto.
2. Wysłanie wniosku do Wojewody Pomorskiego dofinansowanie w Rządowym programie „Książki
naszych marzeń” na kwotę 3.810,00 zł (dofinansowanie do zakupu książek do bibliotek szkolnych).
3. Przeprowadzenie trzech egzaminów na awans na nauczyciela mianowanego.
4. Rozpoczęcie przyjmowania wniosków na stypendia szkolne na kolejny rok szkolny 2015/2016.

Referat Finansowy

1. Umorzono odsetki od zaległości podatkowych osoby prawnej za lata 2014-2015 na kwotę 48.927
zł.
2. Odbyło się spotkanie P. Burmistrz z Prezesem Banku Spółdzielczego w sprawie przedłużenia
umowy dot. obsługi bankowej gminy.

Referat Organizacyjny

1. Przygotowanie do Referendum Ogólnokrajowego zarządzonego na dzień 06 września 2015 r.

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej

1. W dniu 10 sierpnia 2015 r. - odbyło się spotkanie P. Burmistrz z Joannitami – spotkanie z dr.
Meyl -opiekunem Stacji Socjalnej Joannitów w Dzierzgoniu w sprawie pomocy osobie potrzebują-
cej.
2. W związku z działaniami podjętymi w kierunku utworzenia na terenie Dzierzgonia Warsztatów
Terapii Zajęciowej w dniu 26 sierpnia 2015 r. odbyło się spotkanie P. Burmistrz z osobami niepeł-
nosprawnymi  (z  gminy  Dzierzgoń,  Stary  Dzierzgoń  i  Mikołajki  Pomorskie)  -  kandydatami  na
Warsztaty Terapii Zajęciowej oraz Zarządem Stowarzyszenia Pomocy Dzieciom i Młodzieży Nie-
pełnosprawnej w Koniecwałdzie.

Dzierzgoński Ośrodek Kultury

1. Lipiec: Festiwal Old Jazz
2. Lipiec/Sierpień: Dni Dzierzgonia
3. Sierpień: Festiwal 3 Kultur
4. Zajęcia wakacyjne: wyprawy rowerowe, zajęcia multimedialne, plastyczne, kulinarne animacyjne
zajęcia terenowe (na świeżym powietrzu), lekcje gry na instrumentach, gra na gitarze (instruktor
Marek Czarnecki), fitness dla Seniorów, fitness młodzież i dorośli, zajęcia taneczne
5. Biblioteka: zajęcia plastyczne, gry planszowe giełda podręczników szkolnych, zajęcia kulinarne
maraton z książką, bajka na dużym ekranie, zapewnienie animacji podczas otwarcia, świetlicy wiej-
skiej w Jeziornie, turniej gier planszowych na zakończenie wakacji, zajęcia komputerowe, organiza-
cja gier i zabaw plenerowych, prowadzenie zajęć w kąciku malucha.
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Urząd Stanu Cywilnego

W okresie od czerwca do sierpnia br. Burmistrz Dzierzgonia wręczył medale „Za Długoletnie Poży-
cie Małżeńskie” następującym parom małżeńskim:
1. XXXX XXXXXXX XXXXXXXXX- 24 czerwca 2015r,
2. XXXXXX XXXXXXX XXXXXXXXXXXX - 04 sierpnia 2015r,
3. XXXXX XXXXXX XXXXXXX - 22 sierpnia 2015 r.

1. Pani Burmistrz wzięła udział w 60-leciu kapłaństwa księdza Stanisława Mrozika z Jasnej
2.  Odbyło  się  spotkanie  z  radami  sołeckimi  w  sprawie  dożynek  przygotowywanych  na  dzień
13.09.2015 r. w Bągarcie.
3. Odbyło się spotkanie z przedstawicielami Poradni Zdrowia „Solidus” w sprawie podjęcia współ-
pracy mającej na celu zatrudnienie w przychodni lekarza pediatry.

b)  
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie informację z działalności Burmistrza między

sesjami, którą Rada przyjęła jednomyślnie.

Ad punktu 4 porządku obrad

Radny  –  Bogdan  Toporkiewicz,  jako  przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  wspomniał
o zaniepokojeniu sytuacją w Zakładzie Gospodarki Komunalnej  i  Mieszkaniowej,  stwierdził,  że
mija  już 9 miesiąc rządów obecnej  władzy,  a nie są znane szczegóły stanu Zakładu kiedy Pan
Waldemar Thiede zrezygnował z funkcji prezesa, stwierdził że wcześniej, gdy on był prezesem nie
było żadnych zaległości jeśli chodzi o zobowiązania w Gminie, a teraz jest z tym problem, został
przeprowadzony bilans bez efektu bilansu, zapytał jaki był stan Zakładu Komunalnego z chwilą gdy
Pan Waldemar Thiede zrezygnował?  Radny zapytał  również z czego wynikało zadłużenie,  jeśli
takowe było,  jaka  jest  obecna kondycja  finansowa spółki,  jakie  są  przyczyny zwolnienia  Pana
XXXXXXX XXXX oraz jeżeli sytuacja w zakładzie jest zła, to jakie są kierunki na przyszłość,
jakie  są  zamiary?  Radny zapytał  o wyprzedaż majątku zakładowego w czasie  gdy Pan Bil  był
prezesem.

Radny –  Bogdan  Toporkiewicz  poruszył  problem wody,  zapytał  o  ubytki  wody o  50%
pozalicznikowo? Radny zapytał o efekty, czy zostało coś wykonane, jakie poczynione kroki aby ten
proces  się  zmniejszył?  Radny  zwrócił  uwagę  na  brak  oświetlenia  od  ul.  Wojska  Polskiego
w kierunku Prakwic wzdłuż Os. Jana Pawła II oraz o braku koszy na śmieci od banku do rynku i na
osiedlach. 

Radny – Andrzej Pskiet oznajmił, że radny ma prawo zadawać pytania, nie jest to tak, że
robi się to tylko poprzez Komisję Rewizyjną, Radny zapytał dlaczego do porządku obrad nie został
wprowadzony projekt uchwały odnośnie zmiany nazw ulic? Dodał, że Rada powinna podjąć taką
uchwałę.  Radny zapytał  panią  Burmistrz  także  o  projekt  Camp Talenty,  było  mówione,  że  nie
będzie żadnych kosztów po stronie gminy, a ryzyko kosztów jednak było, zapytał dlaczego nie ma
kontrasygnaty skarbnika na umowie, a taka kontrasygnata przy takich umowach jest wymagana?
Radny stwierdził, że było to działanie na szkodę Gminy.

Radny  –  Krzysztof  Haber  zauważył,  że  niepokojąca  jest  polityka  kadrowa  prowadzona
w  Urzędzie,  zapytał  dlaczego  wypowiedzenie  dostał  Pan  Demko,  Dyrektor  Dzierzgońskiego
Ośrodka Kultury, dlaczego jest rezygnacja z ludzi za których nie trzeba się wstydzić w Gminie,
współpraca DOK z innymi podmiotami była prowadzona bardzo dobrze, dodał, że od kiedy pani
Burmistrz  objęła  swoją  funkcję,  to  sekretarz  Mirosław   Żywicki  obsługiwał  wszystkie  sesje,
uzupełniał  wypowiedzi,  miał  przygotowanie  merytoryczne,  Radny zapytał  kto  pełni  obowiązki
sekretarza  w Gminie obecnie?  Radny zapytał  dlaczego przedstawiciel  Banku Spółdzielczego w
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Regionalnym Towarzystwie Inwestycyjnym nie dostał absolutorium?
Radny  –  Ryszard  Świder  przypomniał  słowa  Pani  Skarbnik,  że  trzeba  oszczędzać  na

wydatkach bieżących, zapytał o gospodarkę odpadową, na ile wystarczy budżet tegoroczny i co
jeśli  zabraknie pieniędzy,  jak to  wpłynie na zwykłego mieszkańca gminy jeśli  chodzi  o  odbiór
śmieci? Radny zapytał o wyjaśnienia dotyczące sposobów finansowania szkoleń na członków do
rad nadzorczych, czy takie szkolenia się odbyły, czy brał w tym udział Pan Piotr Klein – Zastępca
Burmistrza, ile kosztowało szkolenie i czy Z-ca Burmistrza – Piotr Klein zdał egzamin końcowy
oraz z jakich środków zostało to sfinansowane? Radny – Ryszard Świder zapytał czy w związku z
prowadzoną  polityką  kadrową  Gmina  przygotowana  jest  na  wypłacanie  3  miesięcznych
wypowiedzeń bez  obowiązku pracy i  wypłatę  ewentualnych roszczeń,  czy to  będzie z  budżetu
gminy? Radny zapytał kto obecnie rozlicza delegacje Pani Burmistrz? Poprosił o podanie podstawy
prawnej, artykułu i czy jest to zgodnie z kompetencjami tej osoby? Radny – Ryszard Świder zadał
pytanie,  na  jakiej  podstawie  Zastępca  Burmistrza  pobierał  dodatek  specjalny  do  lipca  br.,  czy
prawdą jest, że były Prezes ZGKiM zakupił chłodnie do kaplicy o takich gabarytach, że nie mieści
się w kaplicy, czy w związku z tym kaplica zostanie rozbudowana? Radny zapytał czy z budżetu
Gminy został  sfinansowany artykuł  w gazecie  Twój  Wieczór,  jaka  to  była  kwota  jeśli  było  to
sfinansowane  i  jaki  był  cel  tej  publikacji  oraz  kiedy  ukaże  się  kolejny  numer  informatora
dzierzgońskiego? Zapytał dodatkowo, kiedy Radni otrzymają szczegółowe informacje, rozliczenia
odnośnie  osób  odpracowujących  zalęgłości  czynszowe,  poprosił  o  zestawienie  rozliczeń
finansowych, zakresu prac itp.

Radny – Tomasz Przybilski zapytał o drogę w Bągarcie od kościoła, dlaczego jest płacone za
coś co należy do Gminy tylko do Skarbu Państwa, dlaczego nie były przeprowadzone rozmowy z
Powiatem i jakie Gmina poniosła koszty tej inwestycji? Radny zapytał o lej, zbiornik na Judytach,
czy był przewidziany projekt, czy robiła to Gmina i jakie były koszty stworzenia takiego zbiornika?

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz zadał pytanie odnośnie rzeki Dzierzgonki, jakie
są powody i dlaczego rzeka zarasta, co będzie z tym zrobione? Przewodniczący Rady zapytał także
co jest  przyczyną wypływu krwi ze studzienek,  która wydobywa się prawdopodobnie w jednej
z ubojni zwierząt w Dzierzgoniu, czy ta ubojnia działa zgodnie z przepisami, czy działa właściwie,
co z odpadami, czy trafiają do kanalizacji i czy jest to właściwie?

Ad punktu 5 porządku obrad

a) informacje  Burmistrza  Dzierzgonia  o  przebiegu  wykonania  budżetu  gminy  Dzierzgoń  za
I  półrocze  2015  roku  oraz  o  kształtowaniu  się  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  gminy
Dzierzgoń przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin.

/załącznik nr 4/     

b)
Radny – Andrzej Pskiet zapytał jakie są zamiary wyegzekwowania czynszów od ZGKiM,

czynsze są zapłacone za 2 miesiące, co Pani Burmistrz zamierza sprzedać, aby 290 tys. złotych
zdobyć w dziale gospodarka mieszkaniowa, jest wrzesień i może zabraknąć w dochodach ok. 1
mln złotych, poruszył sprawę windykacji, jest to 7 % dochodów bieżących, sytuacja ZGKiM jest
spowodowana polityką personalną, a w bilansie który otrzymali Radni wynika, ze ZGKiM nie był
zagrożony.

Burmistrz  poprosiła  o  wypowiedź  Zastępcę  Burmistrz  odnośnie  sytuacji  w  Zakładzie
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej.

Z-ca Burmistrza – Piotr Klein poinformował, że spółka działa w pewnych strukturach, jest
tam zatrudnionych 40 osób, z tego większość to mieszkańcy Dzierzgonia, były zaległości z 2013
roku,  w 2014 r.  to  200 tys.  zaległości,  styczeń  to  kolejne  100 tys.  złotych,  zadłużenie  wobec
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wspólnot to ok. 100 tys. złotych, po rezygnacji zarządu wpłynęła faktura której spółka nie mogła
przyjąć, jest plan kont, przestarzały, jest kilka programów komputerowych niezintegrowanych, nie
ma zarządzeń, regulaminów, stawek np. godzinowych, na koniec lipca zadłużenie spółki to ponad
300 tys. złotych wobec kontrahentów i ok 350 tys. złotych wobec gminy. Jeśli chodzi o śmieci to
w analizie porównawczej to 454 tony w półroczu 2014, ten sam okres w 2015 r. to ponad 900 ton,
ok.  43 tys.  złotych są  przekazywane do firmy gdzie  odbierane  są  śmieci.  Przez  kilka  lat  były
usypywane popioły.
Działalność zakładu to deklaracje na śmieci segregowane i niesegregowane, 95% to i tak śmieci
niesegregowane,  Konrad  Bil  został  powołany  do  konkretnych  zadań,  przedstawił  się  jako
fachowiec,  powołana została Rada Nadzorcza,  zadania prezesa go przerosły i  na wniosek Rady
Nadzorczej  został  odwołany,  wszystko  zostanie  wobec  Pana  Bila  rozliczone  jeśli  chodzi
o kilometrówki, była wycena kilkunastu sprzętów za co miał być kupiony ciągnik, sprzedano tylko
7 sprzętów na kwotę 40 tys. zł. Jeśli chodzi o odrabianie to nie trzeba upubliczniać, nie ma takich
zestawień.

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz  zapytał,  czy te  kwoty z  czynszów nie  były
przekazywane do Urzędu ponieważ zostały przekazane na bieżącą działalność, czy jest to upadłość
oraz czy ta działalność ma sens ekonomiczny?

Burmistrz  poinformowała,  że  stan  spółki  którą  zarządza  Gmina  jest  nieznany,  żeby  ze
wszystkim się zapoznać trzeba czasu, jeśli chodzi o nieczystości to jest sprawa poważna i zamiast
wywozić  śmieci  do  Gilwy  to  były  składane  na  terenach  gminy,  było  pismo  do  Prezesa
o  wywiezienie  wszystkich  śmieci,  było  pismo  z  przyzwoleniem  gminy.  Jest  dużo  spraw
wymagających sprawdzenia. Oddelegowany zostanie Zastępca Burmistrza do ZGKiM, który ma
doświadczenie, w kilka miesięcy nie można wszystkiego zrobić.  

Burmistrz poinformowała, ze ogłoszone są przetargi odnośnie wykupu działek, to możliwe
że będzie wykonane. Zgodnie z przepisami wszystko jest realizowane jeśli chodzi o windykacje.

Radny – Andrzej Pskiet zapytał o system informatyczny w ZGKiM, czy działa? 
Z-ca  Burmistrza  –  Piotr  Klein  odpowiedział,  że  system  nie  działa.  Program  został

zakupiony, dobry, jeden z najtańszych, trzeba to zintegrować, wszystko jest przygotowane.
Radny – Andrzej Pskiet poprosił o sprawdzenie kto robił ten program.
Z-ca  Burmistrza  odniósł  się  do  chłodni,  zakupiona  była  ponieważ  prezes  zaprojektował

dodatkowe pomieszczenie obok kaplicy, w której by się chłodnia zamieściła. Na chwilę obecną nie
można jej zwrócić.

Radny – Andrzej Pskiet zapytał czy jest to prawnie, że Z-ca Burmistrza będzie w ZGKiM?
Krzysztof Brzozowski – radca prawny odpowiedział,  że Zastępca Burmistrza ma być na

urlopie  bezpłatnym  w  Urzędzie  Miejskim,  a  w  spółce  ma  być  zatrudniany,  nie  będzie  on
oddelegowany jak mówi ustawa o pracownikach samorządowych, gdzie jest zapis o pracowniku
zatrudnionym na umowę. 

Skarbnik poinformowała, że jest audytorem finansowym w ministerstwie finansów, a także
biegłym rewidentem, dokonała analizy spółki od 2011 r. sprawozdania zatwierdzał w poprzednich
latach  były burmistrz,  spółka  powinna odprowadzać  czynsz,  za  2014 rok sprawozdanie  zostało
sporządzone częściowo przez panią XXXX XXXXX, a wprowadzone zostały poprawki przez panią
XXX XXXXXXXX.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawione  informację.  Informacje
Burmistrza Dzierzgonia o przebiegu wykonania budżetu gminy Dzierzgoń za I półrocze 2015 roku
oraz  o  kształtowaniu  się  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  gminy  Dzierzgoń  Rada  przyjęła
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.
Przewodniczący Rady o godz. 17.05 ogłosił 20 minut przerwy.
O godz. 17.25 wznowiono obrady.
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Ad punktu 6 porządku obrad

a)  informację  o  przebiegu  wykonania  planów  finansowych  za  I  półrocze  2015  roku
Dzierzgońskiego Ośrodka Kultury i Biblioteki Publicznej w Dzierzgoniu przedstawiła Skarbnik –
Halina Redlin. 

/załącznik nr 5/

b)  
Radny – Krzysztof Haber zapytał czy w hotelu Dzierzgońskiego Ośrodka Kultury są jeszcze

osoby które nie miały mieszkań?
Burmistrz poinformowała, że od kilku miesięcy nikt nie mieszka w hotelu, zostały również

uregulowane kwestie finansowe.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawioną  informację. Informację
o przebiegu wykonania planów finansowych za I półrocze 2015 roku Dzierzgońskiego Ośrodka
Kultury i Biblioteki Publicznej w Dzierzgoniu. Rada przyjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało
udział 14 radnych.

Ad punktu 7 porządku obrad

Przed przedstawieniem projektu uchwały sprawie zasad i trybu przeprowadzenia na terenie
Gminy  Dzierzgoń  konsultacji  społecznych  Budżetu  Obywatelskiego  Gminy  Dzierzgoń  Burmistrz
poinformowała,  że  wychodząc  naprzeciw  mieszkańcom  zasadnym  jest  podjęcie  uchwały
o przeprowadzeniu konsultacji społecznych Budżetu Obywatelskiego Gminy Dzierzgoń.

a) projekt uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia na terenie Gminy Dzierzgoń konsultacji
społecznych Budżetu Obywatelskiego Gminy Dzierzgoń przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin.

/załącznik nr 6/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Radny – Andrzej Pskiet oznajmił, że przeanalizował cały projekt uchwały, który jest bardzo

dobrze przygotowany, zaznaczył, że są tam inwestycje zawarte, które mają służyć mieszkańcom
przez długi czas, latami. Pieniądze trzeba właśnie tak inwestować i to zostało zawarte.

Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  przedstawiony  projekt  uchwały.
Uchwałę  w  sprawie  zasad  i  trybu  przeprowadzenia  na  terenie  Gminy  Dzierzgoń  konsultacji
społecznych Budżetu Obywatelskiego Gminy Dzierzgoń Rada podjęła jednomyślnie. W głosowaniu
brało udział 14 radnych. 

 W załączeniu uchwała Nr VIII/64/2015
/załącznik nr 7/

Ad punktu 8 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie  zmiany budżetu gminy na 2015 rok przedstawiła Skarbnik – Halina
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Redlin.
/załącznik nr 8/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony projekt  uchwały.  Uchwałę

w sprawie  zmiany budżetu  gminy na  2015 rok Rada podjęła  jednomyślnie.  W głosowaniu brało
udział 14 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr VIII/65/2015
/załącznik nr 9/

Ad punktu 9 porządku obrad

a) projekt uchwały w sprawie  zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dzierzgoń na lata
2015 – 2019 przedstawiła Skarbnik – Halina Redlin.

/załącznik nr 10/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony projekt  uchwały.  Uchwałę

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dzierzgoń na lata 2015 – 2019 Rada
podjęła jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr VIII/66/2015

/załącznik nr 11/
Ad punktu 10 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
wskazanego  obszaru  położonego  w  obrębie  geodezyjnym  Jasna,  gmina  Dzierzgoń  przedstawiła
Alicja Wójcik.

/załącznik nr 12/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę w

sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  wskazanego  obszaru
położonego  w obrębie  geodezyjnym Jasna,  gmina  Dzierzgoń  Rada podjęła  13  głosami  „za”  przy
1 głosie „przeciw”. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr VIII/67/2015
/załącznik nr 13/

Ad punktu 11 porządku obrad 
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a) projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
dla fragmentu obrębu Nowiec w gminie Dzierzgoń w zakresie terenów urbanistycznych 08.MN/U oraz
14.G przedstawiła Alicja Wójcik.

/załącznik nr 14/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony projekt  uchwały.  Uchwałę

w sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  fragmentu  obrębu
Nowiec w gminie Dzierzgoń w zakresie terenów urbanistycznych 08.MN/U oraz 14.G Rada podjęła
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr VIII/68/2015
/załącznik nr 15/

Ad punktu 12 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie ustanowienia ograniczonego prawa rzeczowego - służebności przesyłu
na nieruchomościach stanowiących własność Gminy Dzierzgoń przedstawiła Alicja Wójcik.

/załącznik nr 16/
b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę w sprawie
ustanowienia  ograniczonego  prawa  rzeczowego  -  służebności  przesyłu  na  nieruchomościach
stanowiących własność Gminy Dzierzgoń Rada podjęła 13 głosami „za” przy jednym głosie przeciw.
W głosowaniu brało udział 14 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr VIII/69/2015
/załącznik nr 17/

Ad punktu 13 porządku obrad 

a) projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  „Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych dla Gminy Dzierzgoń na lata 2014-2017” przedstawiła Przewodnicząca
GKRPA – Danuta Komar – Bruniecka.

/załącznik nr 18/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Przewodniczący Rady zapytał czy ten program dotyczy również hazardu?
Przewodnicząca GKRPA – Danuta Komar – Bruniecka odpowiedziała, że jest to tylko program

alkoholowy, jest też inny program - narkotykowy, ale jest punkt konsultacyjny, który stworzył grupę
wsparcia dla osób uzależnionych od hazardu
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Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony projekt  uchwały.  Uchwałę
w sprawie zmiany „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla
Gminy Dzierzgoń na lata 2014-2017”  Rada podjęła jednomyślnie.  W głosowaniu brało udział  14
radnych.

 W załączeniu uchwała Nr VIII/70/2015
/załącznik nr 19/

Przewodnicząca  GKRPA poinformowała,  że  w  tym  roku  organizatorzy  przyznali  złoty
certyfikat  dla  Gminy  Dzierzgoń  za  działania  profilaktyczne  w  Ogólnopolskim  Programie
„Zachowaj trzeźwy umysł”. Przewodniczący Rady wręczył certyfikaty dla Pani Burmistrz i Pani
Danuty Komar – Brunieckiej.

Ad punktu 14 porządku obrad 

b) projekt  uchwały w sprawie  wyrażenia  zgody na  sprzedaż lokalu  mieszkalnego położonego
w Bruku wraz z udziałem w gruncie i na udzielenie bonifikaty przedstawiła Kierownik RTIRiOŚ
– Joanna Kossakowska.

/załącznik nr 20/

b) Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony projekt  uchwały.  Uchwałę

w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego położonego w Bruku wraz z udziałem
w gruncie  i  na  udzielenie  bonifikaty  Rada podjęła  jednomyślnie.  W głosowaniu  brało  udział  14
radnych.

 W załączeniu uchwała Nr VIII/71/2015
/załącznik nr 21/

Ad punktu 15 porządku obrad 

a) projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Młodzieżowej Rady Miejskiej Gminy Dzierzgoń
przedstawiła Inspektor – Alicja Podlewska.

/załącznik nr 22/

b) Komisja  Oświaty,  Kultury,  Ochrony Zdrowia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego pozytywnie
zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Uchwałę w
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sprawie  zmiany statutu  Młodzieżowej  Rady  Miejskiej  Gminy  Dzierzgoń Rada  podjęła
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

 
W załączeniu uchwała Nr VIII/72/2015

/załącznik nr 23/

Ad punktu 16 porządku obrad 

a) projekt  uchwały w sprawie  zarządzenia  wyborów do Młodzieżowej  Rady Miejskiej  Gminy
Dzierzgoń przedstawiła Inspektor – Alicja Podlewska.

/załącznik nr 24/

b) Komisja  Oświaty,  Kultury,  Ochrony Zdrowia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego pozytywnie
zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.

c)
Dyskusji nie było.
Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  przedstawiony projekt  uchwały.  Uchwałę

w sprawie zarządzenia wyborów do Młodzieżowej Rady Miejskiej Gminy Dzierzgoń Rada podjęła
jednomyślnie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.

 W załączeniu uchwała Nr VIII/73/2015
/załącznik nr 25/

Ad punktu 17 porządku obrad

Burmistrz  poinformowała,  że  jeżeli  chodzi  o  ubytki  wody,  to  po  rozmowie  z  Prezesem
RPWiK są przeprowadzane szczegółowe kontrole w poszczególnych miejscowościach, Prezes za-
pewnia, że są usuwane nielegalne przyłącza, zapewnienia że jest bardziej szczegółowy monitoring i
że będą założone liczniki na początku i końcu miejscowości żeby zobaczyć jaka jest różnica. Bur-
mistrz poinformowała, że poprosi o stan na 1 września i porównanie sprzedaży w roku ubiegłym, a
jaka jest teraz. 

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz oznajmił, że padło wcześniej pytanie, kto krad-
nie wodę, gdzie ta woda ginie, nie ma na to odpowiedzi, miało być to przygotowane na każdą sesję. 

Burmistrz poinformowała, że „lewe” przyłącza są likwidowane, a do Prezesa zostanie wy-
stosowane pismo o udzielenie odpowiedzi co uczynił w tym kierunku i na następną sesje Prezes
przygotuje informację i udzieli odpowiedzi.

Burmistrz odpowiedziała, że jeśli chodzi o ul. Wojska Polskiego i drogę do Prakwic, oświe-
tlenie w tamtym miejscu, to problem ten zgłaszali już mieszkańcy, jest to duży, ciemny odcinek,
ilość dodatkowych punktów została już założona, ale po przeliczeniu finansów, jeśli Gminę będzie
na to stać, to Gmina dołoży wszelkich starań o założenie dodatkowych punktów świetlnych, jeśli
nie w tym roku, to na pewno w przyszłym zostaną założone dodatkowe punkty świetlne, ponieważ
firma Energa co roku takie dodatkowe punkty daje i w przyszłym roku na pewno te miejsca zostaną
doświetlone. 

Jeśli  chodzi  o  projekt  uchwały  w  sprawie  konsultacji  to  Pani  Burmistrz  poprosiła
o odpowiedź Inspektora – Panią Alicję Podlewską.

Inspektor Alicja Podlewska poinformowała, że na podstawie uchwały zostały przeprowa-
dzone konsultacje społeczne z mieszkańcami, w opinii radcy prawnego, Rada powinna zapoznać się
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najpierw z wynikami konsultacji społecznych i dopiero wtedy podjąć decyzje czy przygotować pro-
jekt uchwały i podejmować uchwałę czy też nie. Inspektor Alicja Podlewska poinformowała, że
mieszkańcy negatywnie zaopiniowali wniosek w sprawie zmian nazw ulic. 

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz oznajmił, że zdecydowana większość miesz-
kańców  podczas  konsultacji  opowiedziało  się  za  utrzymaniem  tych  dotychczasowych  nazw
i wbrew własnemu sumieniu zobowiązał się głosować za utrzymaniem tych nazw ponieważ tak
chcieli wyborcy. Przewodniczący poinformował, że żeby dochować litery prawa na następną sesje
zostanie przygotowany projekt uchwały odnośnie zmian nazw ulic.

Radny – Andrzej Pskiet poinformował, że Gmina nie może uchylić się od nadawania lub
zmian nazw ulic. Jest to obowiązkiem. 

Burmistrz odniosła się do pytania o Camp Talenty, poinformowała, że w Dzierzgoniu miały
odbyć się warsztaty przez 30 dni na terenie Gminy, były prowadzone rozmowy, był powołany ko-
mitet organizacyjny, warsztaty miały być podzielone na kilka grup, zajęcia dla dzieci, młodzieży,
dorosłych, formy taneczne, muzyczne, rozwijające zainteresowania. Miały być organizowane takie
warsztaty na terenie  województwa i  taką wicewojewoda podjął decyzję,  miało to  rozpromować
gminę i dlatego Pani Burmistrz zależało na takich warsztatach. Burmistrz dodała, że takie warsztaty
nie były organizowane przez Gminę tylko stowarzyszenie z Tczewa. Burmistrz poinformowała, ze
do warsztatów nie doszło, a jeśli chodzi o koszty poniesione przez Gminę, to Gmina nie poniosłaby
kosztów, był złożony wniosek do kuratorium ale stowarzyszenie nie dostało dofinasowania, ale były
zapewnienia o sponsoringu od wicewojewody na wyżywienie, a kosztem jedynym Gminy było za-
pewnienie lokum do spania, a zajęcia miały się odbywać na terenie całej Gminy. Miało być ok. 300
uczestników przez cały miesiąc. Jeśli chodzi o Gminę to miało być to tylko i wyłącznie ze sponso-
ringu, a nie z budżetu Gminy.

Radny – Andrzej Pskiet stwierdził, że nie można dopuszczać do zawierania w umowie ta-
kich zapisów, które do czegoś zobowiązują, kontrasygnata Pani Skarbnik jest obowiązkiem przy za-
wieraniu takich umów, z kosztów promocji 2.000 złotych zostało wydane na promocję, której nie
było. Organizator warsztatów powinien zwrócić te pieniądze.

Burmistrz oświadczyła, że jeśli chodzi o politykę kadrową, to burmistrz zajmuje się polityką
kadrową i za nią odpowiada i dobiera ludzi do swojego planu działania. Poinformowała, że jako
Burmistrz dobiera odpowiednich ludzi, ze strony Gminy nie było wniosku o zasłużonego dla powia-
tu sztumskiego, Burmistrz oznajmiła, że dowiedziała się o tym z prasy i było to zaskoczeniem. Bur-
mistrz Dzierzgonia poinformowała, że chciałaby aby w następnym roku wspólnie wyznaczyć oso-
bę, by ktoś otrzymał nagrodę z powiatu i takie odznaczenie.

Radny – Krzysztof Haber, poprosił o odpowiedź, dlaczego zostały zwolnione te osoby?
Burmistrz poinformowała, że jest proces sądowy, ponieważ jedna osoba się odwołała i nie

chce wszystkiego ujawniać, dodała, że ma wizję rozwoju, chciałaby aby Dom Kultury tętnił życiem
i chciałaby dać szansę innej osobie stąd ta decyzja, a Dzierzgoński Ośrodek Kultury działał dobrze,
a nawet bardzo dobrze, to także Państwa ocena.

Burmistrz poinformowała, że funkcję sekretarza w chwili obecnej pełni Pani Alicja Podlew-
ska. Burmistrz dodała, że jeśli chodzi o poprzedniego Sekretarza to była możliwość pracy, nato-
miast Pan nie wyraził zgody. 

Radny – Ryszard  Świder  zapytał  czy Gmina jest  przygotowana na poniesieniu  kosztów
związanych z polityką kadrową, bo prawdopodobnie takie koszty będą i Gmina będzie musiała za-
płacić z budżetu Gminy odszkodowanie?

Burmistrz odpowiedziała, że jeśli będzie wyrok sądu, nie zakładajmy nic, nie ma zagrożeń
finansowych zgodnie z przedłożoną i przyjętą informacją z wykonania budżetu za I półrocze 2015
roku.

Burmistrz poinformowała o czasopiśmie Twój Wieczór i artykule w nim zawartym to została
podpisana umowa do końca grudnia i koszty pochodziły z promocji, jest to czasopismo wojewódz-
kie i 2 razy w miesiącu mają ukazywać się informacje na temat Gminy Dzierzgoń                    i w
ramach tego jest 100 darmowych egzemplarzy na ½ strony informacja.
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Skarbnik dodała, że miesięczny koszt z budżetu Gminy to 369 złotych. 
Burmistrz poinformowała, że jest to w ramach promocji Gminy. 
Burmistrz odniosła się do remontu drogi do Bągartu, poinformowała, że odbył się remont

drogi, drogi mają być remontowane gruntownie, była firma, która robiła Schetynówki i w porozu-
mieniu z radą sołecką,  padła propozycja,  że rada sołecka dołoży część pieniędzy,  były wnioski
mieszkańców o naprawę, ponieważ były tam bardzo duże dziury, były robione analizy, gdzie koszt
załatania 2 dziur wynosił między 8.000 a 10.000 złotych. Burmistrz poinformowała, że ta droga
była przez wiele lat utrzymywana, odśnieżana, naprawiana przez Gminę, jako droga gminna, teraz
dopiero, po 20 latach, dochodzi się do tego, że drogi były tak przekazywane, Skarb Państwa przeka-
zał kawałek drogi, a kawałek został jako droga Skarbu Państwa. Wystąpiono z wnioskiem do Woje-
wody o uregulowania prawne, pracownicy przez wiele lat nie zwracali na to uwagi i droga była
utrzymywana. Droga służy mieszkańcom, była remontowana, robione były nawierzchnie, przez tyle
lat była naprawiana, a sprawy gruntowe nie były uregulowane, wszystko trzeba uregulować praw-
nie, dopiero teraz to wszystko wychodzi i wszystkie koszty, które były kiedyś  na tą drogę wydawa-
ne także były niezgodnie z prawem.

Radny – Ryszard  Świder  oznajmił,  że  Pani  Burmistrz  cały czas  powtarza,  że  musi  być
wszystko zgodnie z prawem, zapytał czy było to zgłoszone formalnie do Starostwa Powiatowego
jako zgłoszenie o budowie, o robotach budowlanych? Skoro mówimy o prawie, to dlaczego Rada
nie była poinformowana o kosztach?

Burmistrz odpowiedziała, że za to odpowiadają pracownicy merytoryczni i informowali, że
było wszystko zgodnie z prawem.

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz dodał, że nadzorował te prace Z-ca Burmistrza
– Piotr Klein. 

Radny – Andrzej Pskiet stwierdził, że w budżecie ta droga figuruje jako droga gminna, moż-
na było zrobić drogę gminną do innej miejscowości.

Radny – Dariusz Miszczuk dodał, że można było wcześniej robić zgodnie z prawem.
Radny - Tomasz Przybilski zapytał dlaczego teraz nie zostało to dopilnowane?
Burmistrz poprosiła o odpowiedź Wojciecha Budzińskiego na temat zbiornika powstałego

na Judytach.
Wojciech Budziński – Inspektor UM odpowiedział, że staw, „lej” na Judytach został utwo-

rzony w miejscu istniejącego stawu w czasie wojny, teraz został stworzony MPZP i działki zostały
sprzedane pod domki jednorodzinne, ten teren było to bagnisko obecnie, teren został uporządkowa-
ny, wyrównane skarpy, zlikwidowane wysokości, docelowo teren zostanie obsadzony zielenią, pod-
stawowym celem stawu jest zbiór wód opadowych, wybudowanie kanalizacji deszczowej byłoby
bardzo drogie, a natura doskonale sobie z tym radzi. Docelowo teren zostanie uporządkowany po
suszy, w okresie jesiennym. Pojawi się kompensata środowiskowa od firmy Windfarm. 

Radny – Tomasz Przybilski zapytał czy faktycznie te budynki, które tam powstały zostały
tam podłączone, do tzw. burzówka została podłączona do stawu?

Wojciech Budziński poinformował, że nie posiada takich informacji, ale wpłynął wniosek
o warunki przyłączenia z siecią odwadniającą.

Burmistrz odpowiedziała, że szkolenie do rad nadzorczych zostało pokryte dla Z-cy Burmi-
strza, w związku z podniesieniem kwalifikacji ponieważ jest to niezbędne do kontroli spółek prawa
handlowego, ponieważ nikt takich kwalifikacji spośród pracowników Gminy takich uprawnień nie
posiada,  pozostali  pracownicy również  będą  wysyłani.  Burmistrz  dodała  także,  że  powinno się
wspierać i szkolić kadrę.

Radny – Ryszard Świder zapytał jaki był koszt tego szkolenia?
Skarbnik odpowiedziała, że koszt szkolenia to ok. 4.000 złotych i dodała, że środki pocho-

dziły to z paragrafu szkolenia pracowników - 4700.
Burmistrz  odpowiedziała,  że  za  przyznany  dodatek  specjalny  odpowiada  Sekretarz

i kadrowa, został przygotowany angaż dla Z-cy Burmistrza, który był źle przygotowany, teraz zro-
bione jest zarządzenie zgodnie z prawem. 
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Radny – Andrzej Pskiet poinformował, że już na samym początku zauważył, że jest to nie-
zgodne z prawem.

Wojciech Budziński – Inspektor UM odniósł się do pytania o rzece Dzierzgonce, poinformo-
wał, że jest susza i dlatego jest niski stan wody. RZGW zabezpieczało sieć przeciwpowodziową i
poszerzenie koryta rzeki co miało na celu uniemożliwienie podmywania ulicy przy ul. Limanow-
skiego i w okolicach Bągartu. Rzeka zarasta ponieważ jest niski stan wody, a po powrocie do opa-
dów, po suszy, powróci wszystko do stanu pierwotnego.
Poinformował, że Pani Burmistrz wystąpiła do RZGW z wnioskiem o okoszenie rzeki Dzierzgoń,
bo gdyby powstały silne opady to nie będzie przypadkowych zatorów na rzece i będzie to uporząd-
kowane.

Burmistrz poprosiła Jerzego Sulima – Z-cę Kierownika RTIRiOŚ o wyjaśnienie odnośnie
krwi wypływającej ze studzienek.

Odpowiedzi  udzielił  Jerzy  Sulim  informując,  że  na  odcinku  kanalizacji  sanitarnej
w kierunku ulicy Traugutta jedna ze studzienek jest niedrożna i z tej studzienki wypływała krew,
trzeba było szybko zneutralizować wyciek ponieważ w trakcie suszy był to nieprzyjemny zapach,
zostało poinformowane przedsiębiorstwo RPWiK i policja, ustalając kto jest zarządcą odcinka ka-
nalizacji.  Zostało zgłoszone zapotrzebowanie do straży pożarnej o pomoc w usunięciu wycieku
i neutralizacji. Akcja straży trwała ok. 1 godz. i po tym wyciek przestał mieć miejsce, 

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz zapytał,  jakie są przyczyny, czy jest to zgodne
z przepisami?

Wojciech Budziński – Inspektor UM odpowiedział, że podczas kontroli zostało stwierdzone,
że przyczyną jest akt wandalizmu, ktoś zdjął osłonę ze studzienki i wrzucił znaczną ilość kamieni,
właściciel na własny koszt będzie musiał udrożnić tą część. Nie są to ścieki poubojowe tylko ścieki
przemysłowe z miejsca po myciu, nie jest to krew.

Radny – Ryszard Świder zapytał ponownie o delegacje.
Inspektor Alicja Podlewska poinformowała, że na podstawie ustawy o pracownikach samo-

rządowych, art. 8 ust 2 zostało przygotowane upoważnienie i zgodnie z tym jest upoważniona do
podpisywania i rozliczania delegacji. Było to konsultowane z radcą prawnym.

Burmistrz – Elżbieta Domańska poinformowała, że bardzo rzadko korzysta z delegacji, 3,
może 4 razy, bardzo dużo korzysta z prywatnego samochodu, a przygotuje na następną sesje kwotę
wydaną na delegacje od początku roku.

Ad punktu 18 porządku obrad

Radny – Krzysztof Haber zapytał czy były wnioski rolników w sprawie suszy, czy Gmina
jest przygotowana?

Burmistrz odpowiedziała, że nie wpłynęły jeszcze żadne wnioski, poza jednym który wpły-
nął jeszcze przed suszą. 

Radny  –  Tomasz  Przybilski  przypomniał  o  ostatnim  spotkaniu  w  Tywęzach,  zapytał
o godziny dowozów dzieci do szkoły i ze szkoły, ponieważ dzieci zabierane są już o godz. 6.00
rano.

Burmistrz poinformowała, że problem był zgłoszony do Prezes SPKS Dzierzgoń, wszystkie
argumenty zostały przekazane ale nie zna szczegółów. 

Sołtys – Andrzej Dubicki poinformował, że już zostały ustalone godziny i nic się nie zmieni-
ło.

Pracownik DOKu – oznajmił, że Pani Burmistrz sparaliżowała cały ruch DOKu, pozbawia-
jąc managera i zostawiając tylko Zastępcę Dyrektora, stwierdził, że dalej nie ma odpowiedzi dla-
czego dyrektor został zwolniony.

Burmistrz odpowiedziała, że wszystko co jest zgodnie z harmonogramem było realizowane,
założenia przedstawione przez Dyrektora DOK na okres wakacyjny miały być realizowane zgodnie
z planem.
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Radny - Ryszard Świder złożył wniosek do Zastępcy Burmistrza, poprosił aby na sesję lub
komisje przygotować dane dotyczącą kosztów naprawy, budowy podjazdów w drodze do Bągartu.

Z-ca  Burmistrza  poinformował,  że  remontowana  była  droga  powiatowa  w ramach  tzw.
Schetynówek, a także droga koło cmentarza, stan drogi był fatalny, koszt tej naprawy to ok. 10 tys.
złotych. Skanska zgłosiła się, że za niewielką kwotę można było wyremontować nawierzchnię, był
to niewielki koszt, ok. 25 tys. złotych, to bardzo dobra cena jeśli chodzi o remont nawierzchni,
a podjazdy były wykonane gratis.

Radny - Ryszard Świder złożył prośbę o naprawę fontanny i oświetlenia na skwerku, ponie-
waż jest to dewastowane.

Z-ca Burmistrza poinformował, że fontanna jest bardzo często naprawiana, ale w dalszym
ciągu jest tam coś wrzucane.

Radny – Andrzej Pskiet poprosił o możliwość wypowiedzenia radnym, bo statut mówi że
można zadawać pytania odnośnie gminy.

Radny  –  Krzysztof  Haber  odniósł  się  do  objazdu  po  miejscowościach,  wspomniał
o przepuście pod drogą powiatową Budzisz - Złotnica, dodał, że coraz więcej sypie się tam cegieł,
jeździ tam duży sprzęt.

Mirosław Żywicki - Sekretarz ustosunkował się do wypowiedzi Pani Burmistrz, dotyczącej
wypowiedzenia pracy, poinformował, że 30 czerwca br. dostał 3 miesięczne wypowiedzenie bez
obowiązku świadczenia pracy, podpisane zostało wypowiedzenie 30 czerwca br., a 1 lipca br. przy-
szedł do Urzędu pełnić swoje obowiązku, jednak po panującej atmosferze w Urzędzie, 1 lipca br. na
zakończenie dnia pracy, na wypowiedzeniu złożył podpis na zgodzie na nie świadczenie pracy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Sekretarz miał prawo nie świadczyć pracy, ale jed-
nak miał prawo świadczyć i przychodzić do Urzędu, a zrezygnował samodzielnie.

Wojciech Demko – Dyrektor DOK oznajmił,  ze podczas ostatniej  sesji został  wywołany
w związku z niedopełnieniem obowiązków przy organizacji Camp Talenty, poinformował, że miał
koordynować  pracę  dostarczenia  materacy  do  placówek,  koordynowanie  placówek,  tj.  szkół
i plakatowanie, nie pojawiły się w mieście plakaty, przez kilkanaście dni nie można było dostać się
do Stowarzyszeń. Wojciech Demko odniósł się do funkcjonowania Camp Talenty, Gmina przyjęła
na swoje barki sfinansowanie opieki nad dziećmi i wyżywienie, ponad 460 osób, a nie 300 jak mó-
wiła Pani Burmistrz, do zapewnienia opieki potrzebni byli wychowawcy, kierownicy poszczegól-
nych grup wakacyjnych, są to duże wydatki, jeśli projekt doszedłby do skutku. Wyżywienie miało
być po stornie szkoły podstawowej w Dzierzgoniu, środki na to miało być                      z Gminy, z
całego województwa zgłosiły się 3 osoby, dzieci miały ponosić koszty związane z tym projektem, z
pobytem. Jeśli chodzi o odwołanie i podpisy pod listem otwartym dla osób wyrażających swoją opi-
nię o odwołaniu, poprosił aby w oczach włodarzy samorządów, z których były te podpisy, nie budo-
wać obrazu negatywnych dyrektorów, każdy ma prawo wyrażać swoje opinie. Na zakończenie wy-
powiedzi, Pan Wojciech Demko podziękował wszystkim mieszkańcom za dotychczasową współ-
pracę, oznajmił, że był to owocny i twórczy czas, dodał że ma przeświadczenie, że przez te lata
udało się wiele zrobić i wiele osób tworzyło i korzystało z oferty Domu Kultury. 

Inspektor – Alicja Podlewska poinformowała, że na prośbę Pani Burmistrz zaproponowano
funkcję Pana Mirosława Żywickiego i przyjęła stanowisko sekretarza w Urzędzie. 

Burmistrz  poinformowała,  że we wrześniu odbędzie się sesja  i  zostanie  zaproszony Pan
Wojciech Demko i zostanie złożone podziękowanie za współpracę. Burmistrz poinformowała, że
jest inna wizja Domu Kultury, aby szersze grono korzystało z usług. Burmistrz dodała, że jeśli cho-
dzi o temat Camp Talenty to nie trzeba dalej nad nim dyskutować.

Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz stwierdził, że osobiście cenił wysoko pracę dy-
rektora, ale zgadza się z decyzją Pani Burmistrz, że potrzebna jest zmiana.

Radny – Andrzej Pskiet zwrócił uwagę, że nie ma czegoś takiego jak powierzenie obowiąz-
ków. 

Ad punktu 19 porządku obrad
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Brak komunikatów Przewodniczącego Rady.

Ad punktu 20 porządku obrad

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady – Zbigniew Przybysz o godz.
19:00 zamknął VIII sesję Rady Miejskiej w Dzierzgoniu.

Protokołowała:                                                                           Przewodniczący Rady

Monika Redlin                      Zbigniew Przybysz
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